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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökéne k

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k

intézni a honvédelmi miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium irányítójáho z

„Valóban történelmileg hiteles és az ügy méltóképpen történő rendezésének tekinti-e a

Kormány honvédeink, valamint német és osztrák bajtársaik kihantolását, illetve neveik

átvésését az erdélyi Sósmező temetőiben? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

2011 . szeptember 29-én egy erdélyi honfitársunk megkeresésére írásbeli kérdésse l

fordultam Önhöz (x/4392) a sósmező i temetőben nyugvó magyar, illetve német, bajor é s

osztrák bajtársaik sírjainak átvésése ügyében . 2011 . október 12-én kelt válaszában azza l

nyugtatott meg, hogy „hazánk azonnal szót emelt a fent említett eset ellen” é s

„jegyzőkönyvben rögzített megegyezés született a kérdés történelmileg hiteles é s

méltóképpen történő rendezésére”, amelyre akkori terveik szerint 2012-ben került volna sor .

Sajnos azóta érdemi előrelépés az Ön ígérete ellenére sem történt . Ső t a helyzet még

súlyosbodott is annyival, hogy idén júliusra egy-két német mellett már csupán román

nevekkel találkozhat az, aki kilátogat a sósmez ői temetőbe. A hazájukért életüket áldozó

magyar hősök neveit ugyanis mára 100%-osan sikerült román katonák neveire átvésni .

Szávay István
országgy ű lési képvisel ő



Ismeretlen kezek honvédeink földi maradványait is kihantolták és egy kizárólag romá n

feliratokkal ellátott emlékm ű alatti lezárt terembe zsúfolták össze .

Ezzel tulajdonképpen évek lassú, ám kitartó munkájával a román fél maximálisan

elérte célját : Sósmezőn – legalább is az ottani sírfeliratok tanulsága szerint – már csak román

katonák nyugszanak . E történelemhamisító és kegyeletsértő állapot a Magyar Kormán y

azonnali tiltakozását és fellépését kellene maga után vonnia remélve, hogy e lezártnak t űnő

folyamat még valahogyan visszafordítható! Fájóan hiányzik ez a tiltakozás !

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Valóban történelmileg hiteles és az ügy méltóképpen történ ő rendezésének tekinti-e

a Kormány honvédeink, valamint német és osztrák bajtársaik kihantolását, illetve

neveik átvésését az erdélyi Sósmező temetőiben ?

Kérem, részletesen tájékoztasson róla, hogy milyen lépések történt 2011 október e

óta! Miért nem sikerült megvalósítani az akkor kelt írásbeli válaszában foglal t

célkitűzéseket?

Tervez-e bármiféle fellépést a Kormány a fent említett problémával kapcsolatban ,

van-e ez ügyben bármilyen párbeszéd a román féllel és ha igen, miként haladnak a

tárgyalások ?

Szeretne-e elérni bármit is a Kormány ebben az ügyben, vagy belenyugszik abba ,

hogy honvédeink sírkeresztjeit átvésték, csontjaikat pedig bezsúfolták egy lezár t

terembe?

Tud-e a Kormány német vagy osztrák tiltakozásról az ügy kapcsán ?

Budapest, 2015 . augusztus 11 .

Szávay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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